
Oświadczenie złożone 
przez senatorów Leszka Czarnobaja 

oraz Romana Zaborowskiego 
na 9. posiedzeniu Senatu 

w dniu 12 kwietnia 2012 r. 
Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Marcina Korolca 

Szanowny Panie Ministrze! 
Przedstawiciele środowisk samorządowych zwracają się do nas z uwagami w sprawie procedur związa-

nych z określeniem opłat za korzystanie ze środowiska, w tym opłat za składowanie odpadów. Dane o wyso-
kości tych opłat zwyczajowo publikowane są w Monitorze Polskim w III kwartale każdego roku (obligatoryj-
ny termin określony jest na dzień 31 października). W związku z tym, że od lipca 2013 r. wdrożony zostanie 
system odbioru odpadów komunalnych od mieszkańców gmin, samorządy muszą już w bieżącym roku przy-
gotować szereg uchwał z tym związanych. Obawy samorządowców budzi przypuszczenie, że przyjęcie do 
wyliczeń danych opublikowanych w III kwartale 2012 r. wobec możliwego w roku 2013 wzrostu opłat za 
korzystanie ze środowiska spowoduje konieczność dopłat do systemu dodatkowych środków z lokalnych 
budżetów. 

Jak argumentują przedstawiciele samorządów, przewidywanym niedoborom w ich budżetach na rok 2013 
mogłoby zapobiec przyspieszenie publikacji danych o wysokości opłat za korzystanie ze środowiska w roku 
2013, tak aby samorządy zdążyły zakończyć procedury związane z określeniem wysokości opłat i uwzględ-
nieniem ich w planach budżetowych na rok 2013. 

Podzielając argumenty przedstawicieli samorządów, zwracamy się do Pana z apelem o przyspieszenie pu-
blikacji informacji o wysokości opłat za korzystanie ze środowiska w roku 2013. 

Z poważaniem 
Leszek Czarnobaj 
Roman Zaborowski 

 




